
         Protokół nr 17/2022 

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 18.01.2022 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. : 14:00  do  16: 20 )

Na posiedzeniu obecnych było 9 członków Komisji Spraw Społecznych,  7 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, 5 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy

obecności radnych  są zawarte w dokumencie „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ

RADY MIASTA PIŁY w dniu 2022-01-18 ”.

Włodzimierz  Bystrzycki,  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Rady

Miasta  Piły  powitał  radnych  oraz  zaproszonych  gości  i  po  stwierdzeniu  quorum

otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja  Przewodniczącej  Rady Miasta  Piły  o podejmowanych działaniach

pomiędzy LI a LIII sesją Rady Miasta Piły - druk 782.

3. Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 4 grudnia 2021 r. do 10

stycznia 2022 r. - druk 781.

4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie przyznania  na

rzecz  najemców pierwszeństwa w nabyciu  budynków użytkowych (garaży)  -

druk 792.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  najmu  i

dzierżawy - druk 793.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na odstąpienie od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul.

Motylewskiej w Pile - druk 795.

7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wieloletniego

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Piła na lata 2021 -
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2025 - druk 787.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia aktualizacji  Gminnego programu rewitalizacji  dla miasta Piły  -

druk - 788.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

opracowania aktualizacji Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku - druk 789.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na podjęcie przez Gminę Piłę współpracy w ramach Związku Zintegrowanych

Inwestycji  Terytorialnych  (ZIT)  Miejskiego  Obszaru  Funkcjonalnego  Piły  i

zawarcie  umowy  partnerstwa  z  gminami   w  formie  porozumienia

międzygminnego  - druk 790.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

opracowania  Strategii  Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych   (ZIT)

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły - druk 791.

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Miasta Piły za rok 2021  - druk 786.

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły  zmieniający Statut Miasta

Piły - druk 784.

14. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  rozpatrzenia

skargi na Prezydenta Miasta Piły - druk 785.

15. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przekazania

petycji XXX z siedzibą w XXX z 21 grudnia 2021 r. Sejmowi Rzeczypospolitej

Polskiej,  Senatowi  Rzeczypospolitej  Polskiej,  Radzie  Ministrów

Rzeczypospolitej  Polskiej,  Ministrowi  Zdrowia  oraz  Prezesowi  Urzędu

Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów Bakteriobójczych

zgodnie z właściwością - druk 794.

16. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk 783.

17. Wolne głosy, wnioski i informacje.

18. Zamknięcie obrad.

* * Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o

dostępie  do  informacji  publicznej  (Dz.  U.  z  2020 r.  poz.  2176)  oraz  art.  24  ust.  1  Rozporządzenie

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich

danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE –

4.5.2016 PL z późn. zm.).
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Ad. 1

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisje bez uwag.

Ad. 2

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LI a  LIII sesją Rady Miasta Piły  

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu  25 stycznia 2022 r.

Ad. 3

Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 4 grudnia 2021 r. do 10 stycznia 2022 r.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie odnośnie:

pkt 11

Prezydent  nie  wyraził  zgody  na  ponowne  przesunięcie  terminu  zagospodarowania

nieruchomości  gruntowej  położonej  przy ul.  Wawelskiej  w Pile  jednocześnie  zalecił

wszczęcie procedury związanej z nie naliczaniem kar umownych.

pkt 12

Prezydent  nie  wyraził  zgody  na  wyznaczenie  terminu  dodatkowego  zakończenia

zabudowy  nieruchomości  Piła,  ul.  Warsztatowa  o  łącznej  powierzchni  0,5372  ha  i

zalecił wszczęcie postępowania o naliczanie dodatkowej opłaty rocznej.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytania odnośnie:

pkt 1

Prezydent  spotkał  się  z  Panem  Bernardem  Schaible  właścicielem  ORCA  Precision

Parts. Podczas spotkania rozmawiano o planach związanych z modernizacją lotniska.

pkt 16 

Prezydent spotkał się z przedstawicielami Signify Poland Sp. z o.o. Podczas spotkania

kontynuowano rozmowy związane z funkcjonowaniem firmy w Pile. Między innymi

udział Signify w procesach repatriacyjnych.

pkt 23

Prezydent  po  rozpatrzeniu  wniosków  złożonych  przez  organy  opiniujące  i

uwzględniające  projekt  miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego  miasta
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Piły  w rejonie  ul.  Warsztatowej  i  terenów PKP,  postanowił  uwzględnić  wnioski  w

zakresie  dotyczącym  terenu  objętego  zmianą  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego. 

pkt 24

Prezydent  uwzględnił  wniosek  o  zmianę  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego w rejonie placu Zwycięstwa. 

pkt 32

Prezydent negatywnie odniósł się do wniosku w sprawie umorzenia zaległego podatku

od nieruchomości za okres od I do V raty 2021 roku w wysokości 12.764,79 zł wraz z

odsetkami w wysokości 734,00 zł oraz rozłożenia na raty podatku od nieruchomości za

okres od VI do XI raty 2021 roku w kwocie 13.023,56 zł wraz z odsetkami w wysokości

240,00 zł, natomiast wyraził zgodę na umorzenie zaległego podatku od nieruchomości

za okres od I do IV raty 2021 r. w kwocie 10.178,79 zł wraz z odsetkami w wysokości

618,00 zł.

pkt 36

Prezydent wziął udział w XXVII posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego

„Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi".

pkt 49

Prezydent spotkał się z Grzegorzem Piechowiakiem, sekretarzem stanu w Ministerstwie

Rozwoju i Technologii.  Podczas spotkania rozmawiano o projektach miejskich, które

mogłyby zostać zrealizowane przy wsparciu ministra Piechowiaka.

pkt 62

Prezydent w Urzędzie Wojewódzkim wspólnie z Panią Eweliną Ślugajską, skarbnikiem

Gminy  Piła  podpisał  umowę  potwierdzającą  dofinansowanie  do  przebudowy  ul.

Bydgoskiej.

pkt 76

Prezydent  wspólnie z prezesem MZK Panem Tadeuszem Majewskim poinformował o

pojawieniu się w Pile pierwszych trzech autobusów elektrycznych.

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie:

pkt 89

Prezydent  spotkał  się  z  przedstawicielami  klubu  piłkarskiego  Soccer  Stars  Piła.

Spotkanie było okazją do podsumowania minionego roku i rozmowy o planach klubu na

rok bieżący.

Radna Gabriela Milska zadała pytania:
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pkt 53

Prezydent  podpisał  zarządzenie  w  sprawie  zgody  na  oddanie  w  najem  lokalu

użytkowego (dot. lokalu użytkowego przy ul. Wodnej 2 dla Fundacji “Architektura”).

pkt 54

Prezydent wyraził zgodę na umorzenie zaległego podatku od nieruchomości za okres od

grudnia 2020 roku do grudnia 2021 roku w kwocie 47.320,00 wraz z  odsetkami  w

kwocie 1.730,00 zł.

pkt 55

Prezydent wyraził zgodę na umorzenie zaległego podatku od nieruchomości za okres od

lipca  do  grudnia  2021  roku  w  kwocie  264.110,00  zł  wraz  z  odsetkami  w  kwocie

4.689,00 zł.

pkt 85

Prezydent  rozpatrując  wniosek  w  sprawie  sprzedaży  na  rzecz  dotychczasowego

użytkownika wieczystego nieruchomości o powierzchni 0,0495 ha, położonej przy ul.

Jana Styki 2 w Pile, podjął decyzję o nie przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży.

Radna Teresa Kasior zadała pytania:  

pkt 21

Prezydent  skierował  na  grudniową  sesję  pozytywnie  zaopiniowany  projekt  uchwały

Rady Miasta Piły w sprawie woli przyjęcia od Powiatu Pilskiego części obowiązków

zarządcy odcinka drogi powiatowej nr 1161P w przebiegu ul. Młodych.

pkt 22

Prezydent pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie woli

przejęcia  od  Powiatu  Pilskiego  części  obowiązków  zarządcy  odcinków  dróg

powiatowych w Pile:  nr  1228P w przebiegu ul.  Okólnej,  nr  1227P w przebiegu ul.

Tucholskiej, nr 1216P w przebiegu ul. Roosevelta i skierował dokument na grudniową

sesję.    

Przewodniczący Włodzimierz Bystrzycki powitał  Zastępcę Prezydenta Miasta Piły

- Krzysztofa Szewca.

Z-ca Prezydenta Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi na zadane pytania:

Ad. 11 i Ad. 12

W obu przypadkach Prezydent nie wyraził zgody na wyznaczenie dodatkowego terminu

zabudowy zarówno  przy  ul.  Wawelskiej,  jak  i  ul.  Warsztatowej.  Osoby,  które  były
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zobowiązane  na  mocy  aktu  notarialnego  podjętych  w  tym  zakresie  zobowiązań  do

określonego czasu postawienia w stanie surowym swoich obiektów i nie zawsze się

wywiązują. Jeżeli jest to po raz kolejny prośba o przesunięcie, musi być to wyjątkowy

przypadek. W obu tych przypadkach było to wyczekiwanie, a nie chęć rzeczywistego

zrealizowania zobowiązań określonych w akcie notarialnym.  

Ad. 1

Spotkanie z Panem Schaible właścicielem ORCA Precision Parts. Lądowisko cały czas

funkcjonuje.  Firma,  którą  Pan  Schaible  reprezentuje  zainteresowana  jest  budową

hangarów  w  określonych  przestrzeniach  lotniska.  W  takich  przestrzeniach,  które

ułatwiałyby w przypadku “garażowania” samolotów umożliwiałyby łatwiejszy dostęp

do pasów startowych. Firma jest bardzo zainteresowana, aby uzyskać pozwolenie na

budowę takiego hangaru dla swojego samolotu. Jesteśmy w fazie ostatecznego wyboru

firmy,  która  zajmie  się  certyfikacją  naszego  lotniska.  Przy  dobrym  układzie  i

sprzyjających  możliwościach   certyfikacja  powinna  odbyć  się  do  końca  przyszłego

roku. Będzie to wymagało bardzo wielu nakładów pracy z naszej strony.

Ad. 16

Firma Signify Poland Sp. z o.o. zatrudnia bardzo wiele osób zza wschodniej granicy.

Często są to również potomkowie mieszkańców Polski. Trzeba wziąć pod uwagę to, że

gdyby  zatrudniali  osoby  o  określonych  umiejętnościach,  wiedzy,  niezbędności  dla

funkcjonowania firmy, istotnych dla jej rozwoju, to Gmina Piła ma taki program jak

“Mieszkania na start”. W tym zakresie będziemy współpracowali z firmą Signify. Jeżeli

tego typu fachowców będą ściągani, to będą mieli priorytet w zakresie wspomożenia i

zabezpieczenia, przynajmniej czasowego w zakresie mieszkania.

Ad. 23 

Zgłoszono następujące wnioski z Urzędu Marszałkowskiego, z Wojewódzkiego Sztabu

Wojskowego w Poznaniu  i  Urzędu Transportu  Kolejowego w Warszawie.  Te firmy

zawsze  zgłaszają  określone  wnioski,  które  należy  uwzględnić  przy  tworzeniu

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

Ad. 24

Jedna ze wspólnot mieszkaniowych zwróciła się z prośbą o uwzględnienie możliwości

rozbudowy  istniejącego  budynku  mieszkalnego  w  zakresie  montażu  zewnętrznych

dźwigów platformowych.  Inicjatywa  w tym zakresie  jest  bardzo  cenna  i  pożądana.

Prezydent  się  na  to  zgadza  pod  pewnymi  warunkami.  Trzeba  pamiętać,  że  jest  to

zabudowa  istniejąca.  Pomijając  walory  estetyczne,  które  muszą  być  spełnione.
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Musiałyby by być spełnione  warunki  w zakresie  dostępności  do lokali  usługowych,

mieszczących się na parterach tychże budynków od strony Placu Zwycięstwa.

Ad. 32

Temu  podatnikowi  biorąc  pod  uwagę  sytuację  epidemiologiczną  udzielono  ulgi,

umorzono zobowiązanie na kwotę ponad 22.000 zł jednocześnie częściowo rozłożono

na raty pozostałe zobowiązania z obowiązkiem spłaty w  określonym czasie. Podatnik

ten  w  żaden  sposób  z  tych  zobowiązań  się  nie  wywiązał.  W związku  z  tym poza

umorzeniem  zaległości  należy  wyegzekwować  te  należności,  które  w  ramach

poprzedniego umorzenia zostały panu przyznane.

Ad. 36

Standardowe  spotkanie,  takie  jakie  odbywa  się  raz-dwa  razy  w  kwartale.  Została

podjęta decyzja o podwyżce opłaty za śmieci na poziomie 10% dla Piły. W pozostałych

regionach ta podwyżka będzie zdecydowanie inna. Na to wpływa podział na sektory,

który został zaakceptowany przez wszystkich członków zgromadzenia. W dużej mierze

na  wniosek  współpracowników  z  innych  gmin,  które  uczestniczą  w  Związku

Międzygminnym “Pilski  Region Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi”.  Trzeba  brać

wtedy pod uwagę sektorowe należności i koszty funkcjonowania.

Ad. 62

Składaliśmy czterokrotnie wnioski o dofinansowanie. Ostatnim razem dofinansowanie

zostało nam przyznane na poziomie 50% kosztów całej inwestycji (3.300.000 zł) przy

całkowitym koszcie około 6.000.000 zł. Porozumienie poprzez Panią Skarbnik i Pana

Prezydenta  zostało  podpisane  30  grudnia  ubiegłego  roku  a  pieniądze  wpłynęły  31

grudnia ubiegłego roku. 

Ad. 76

O  środowisko  trzeba  dbać,  to  nie  ulega  wątpliwości.  Zakupiono  trzy  autobusy

elektryczne. Miejmy nadzieję, że się sprawdzą. Ocena w jaki sposób, w jakim kierunku

dążymy do ewentualnych ulepszeń, dowiemy się po pewnym okresie eksploatacji. Za

wcześnie  na  tego  typu  spostrzeżenia.  Została  uruchomiona  także  stacja   ładowania

autobusów elektrycznych.

Ad. 49

Został  ogłoszony  kolejny  nabór  do  inwestycji  strategicznych  “Polski  Ład”.  Poseł

Piechowiak udzielił  pomocy przy poprzednim naborze w tym zakresie. Myślę, że tej

pomocy udzieli przy drugim naborze. Jakie konkretnie inwestycje zamierzamy złożyć

do zapytania  konkursowego powiadomię  Państwa,  kiedy decyzje  te  zostaną podjęte.
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Może nastąpi to już na kolejnej Sesji Rady Miasta Piły.

Ad. 89

Jakie będą zamierzenia w bieżącym roku trudno mi powiedzieć. Został ogłoszony nabór

na  dofinansowanie  do  różnego  rodzaju  dyscyplin  sportu.  Jest  w  tej  chwili  w  fazie

opracowywania. W momencie gdy zostanie podjęta ostateczna decyzja na BIP-ie pojawi

się informacja. Nie ma mowy o ponad planowym dofinansowaniu. Plany klubu muszą

się mieścić w dużej mierze w dochodach, które poszczególne kluby mają zaplanowane

w swoich budżetach.

Ad. 53

Punkt ten omawiany była na poprzedniej sesji. Po zasięgnięciu opinii Pana Prezydenta

została wydana pozytywna decyzja.

Ad. 85

Nie  w  każdym  przypadku  wyrażamy  zgodę  na  sprzedaż  dla  dotychczasowego

użytkownika  nieruchomości.  Wynika  to  z  różnych  przyczyn,  zazwyczaj  z  przyczyn

ekonomicznych. Jeżeli jest to użytkowanie bardzo krótkie, a kwota miesięcznych opłat

jest duża, a tak jest w tym przypadku, wyrażenie zgody na sprzedaż powodowałoby, że

owszem w tym roku wpłynęłyby określone środki finansowe, ale one nigdy nie będą w

takiej  wysokości,  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  jakie  uzyskalibyśmy  w

przypadku dzierżawy wieloletniej.  Tutaj  decyzja  Prezydenta jest  jasna.  Nie możemy

przeznaczyć  tej  nieruchomości  na  sprzedaż  ze  względu  na  uwarunkowania

ekonomiczne. W dłuższym okresie czasu wpływy do budżetu miasta będą większe niż

jednorazowa  wpłata  pomniejszona,  w  stosunku  do  opłat  jakie  będzie  wnosił  tenże

użytkownik przez następne lata.

Ad. 21 i 22

W chwili obecnej nie mamy jeszcze stanowiska Rady Powiatu ani Zarządu Powiatu w

tym zakresie. Nasze projekty uchwał przekazałem przewodniczącemu Rady Powiatu z

krótkim uzasadnieniem i prośbą o podjęcie analogicznych uchwał przez Radę Powiatu.

Tego typu uchwały na najbliższej sesji Rady Powiatu będą podjęte. Nikt w tym zakresie

nie będzie zwoływał sesji nadzwyczajnej, bo nie ma takiej potrzeby. Chodzi o dobro

mieszkańców Piły. Te inwestycje są dla niech. 

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki przekazał

dalsze  procedowanie  Przewodniczącemu Komisji  Gospodarki Miejskiej  Markowi

Andruszkiewiczowi. 
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Ad. 4 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz

najemców pierwszeństwa w nabyciu budynków użytkowych (garaży)

Projekt uchwały przedstawiła  Monika Łukomska, Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami:

Projekt  uchwały dotyczy bezprzetargowej  sprzedaży garaży na rzecz  ich najemców.

Trzy kolejne lokalizacje - ul. Medyczna i ul. Krzywa. O sprzedaż zwrócili się najemcy

tych  garaży.  Mają  oni  zawarte  umowy  o  najem.  Sprzedaż  odbędzie  w  drodze

bezprzetargowej. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (6)  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 0 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY ( 1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła  Monika Łukomska,

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami:

Projekt  uchwały  dotyczy  odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia

umów najmu i dzierżawy. Jest to pięć pozycji. Cztery z ul . Dębowej. Po wizji w terenie

okazało się, że mieszkańcy budynków mieszkalnych jednorodzinnych zajęli bez umów

działki  gminne,  nieregulowane.  Wydział  Gospodarki  Nieruchomościami  wystąpił  do

wszystkich osób. Do wydziału wpłynęły wnioski. Działki te zostaną oddane na poprawę

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych i pod trawniki. Są to pierwsze

cztery pozycje. Natomiast ostatnia pozycja to dzierżawa pod trawnik. W poprzednich

latach działka była udostępniana, ale w tej chwili podmiot korzystający z nieruchomości

się  zmienił  i  będzie  to  dzierżawa  pod  trawnik.  Będą  to  umowy  zawarte  na  czas

nieoznaczony. 

9



Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  –  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY(0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

odstąpienie  od  zbycia  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul.

Motylewskiej w Pile  

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła  Monika Łukomska

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami:

Umowa na wydzierżawienie terenu została podpisana w listopadzie zeszłego roku na

okres  10  lat.  Zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami,  jeżeli

mamy zawartą umowę dzierżawy na okres co najmniej 10 lat a budynek, który się na

niej  znajduje  został  wybudowany  i  ma  pozwolenie  na  budowę  a  tak  jest  w  tym

przypadku. Może zostać wyrażona zgoda na zbycie takiej nieruchomości w odstąpieniu

od drogi przetargowej. Umowy są kontynuowane od lat 80-tych czy 90-tych zeszłego

wieku.  Dzierżawcy wybudowali  na swój koszt ten budynek. Pozwolenie  na budowę

zostało  wydane  w 1984  roku na  tę  lokalizację.  Aktualnie  wystąpili  z  wnioskiem o

możliwość nabycia tej nieruchomości.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  –  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY(0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę w sprawie

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Piła na lata

2021-2025

Daniel Tomczyk, Dyrektor Miejskiego Zakłady Gospodarki Mieszkaniowej  oddał

głos Łukaszowi Czarnemu, Radcy Prawnemu Urzędu Miasta Piły, który przedstawił

projekt uchwały:

Jest  to  już  trzecie  spotkanie  dotyczące  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania

Zasobami Mieszkaniowymi Gminy. Spór z Wojewodą dotyczy jednego zagadnienia -

rozdziału  dotyczącego  polityki  czynszowej  i  warunków wpływających  na  wysokość

czynszu.  Po  uchwaleniu  przez  Radę  Miasta  Piły  tego  programu,  wojewoda

poinformował pismem, że w jego ocenie ten program narusza prawo,  dlatego że nie

precyzuje czynników podwyższających i obniżających warunki podwyższania czynszu.

Dostosowaliśmy się do tego pisma, mimo że wojewoda nie miał racji (w naszej opinii).

Szybko  dokonaliśmy  modyfikacji.  Ku  naszemu  zdziwieniu  po  miesiącu  wojewoda

poinformował,  że w dalszym ciągu w jego ocenie te zasady wpływające na wartość

lokalu  nie  są  kompletne,  ponieważ  w  dalszym  ciągu  nie  ma  przyjętego  systemu

wartościowania.  Skontaktowałem  się  z  panią  mecenas  Wojewody  Wielkopolskiego.

Według mnie Wojewoda wkracza w kompetencje Prezydenta. Ustawa o ochronie praw

lokatorów,  mieszkaniowym  zasobie  gminy  i  o  zmianie  kodeksu  cywilnego  daje

uprawnienia  Radzie  Gminy  do  wprowadzania  Wieloletnich  Programów

Gospodarowania  Mieszkaniowym Zasobem Gminy,   jak  również  nakazuje  że  Rada

Gminy  musi  określić  zasady  polityki  czynszowej  i  warunki  obniżania  czynszu.

Natomiast  w  żadnym  wypadku  przepis  nie  wskazuje,  że  Rada  Miasta  określa

wartościowanie tych elementów, ponieważ zgodnie z artykułem 7 tej ustawy, zasady

ustalania czynszu, należą do organu wykonawczego, czyli Zarządu, a w tym przypadku

Prezydenta Miasta Piły. Dwa poprzednie programy nie budziły wątpliwości wojewody i

poprzedniego nadzoru, były akceptowane. Jeżeli Prezydent Miasta jest uprawniony jako

organ wykonawczy do ustalania wysokości czynszu w postaci stawki bazowej, to tym

bardziej  jest  uprawniony  do  wartościowania  elementów,  które  zostaną  przez  Radę

Miasta  uchwalone.  W  wielu  Dziennikach  Wojewódzkich  w  całym  kraju  istnieją

programy pozbawione tych elementów, o które wnioskował Wojewoda Wielkopolski.

Największym miastem, które ten program posiadało bez wartości tych czynników jest
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miasto Kraków. Znaleźliśmy szereg samorządów i gmin na terenie całej Polski, łącznie

z niektórymi gminami z województwa wielkopolskiego. Pani mecenas powiedziała, że

jeżeli  nie  zgadzamy  się  ze  stanowiskiem  wojewody,  to  możemy  te  stanowisko

wojewody zaskarżyć  do  Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego,  wykazując  swoje

argumenty.  Mieliśmy  spotkanie  z  Prezydentem,  który  stwierdził  że  nie  możemy

wystąpić do sądu ze względu na długi okres rozstrzygnięcia sprawy. Z drugiej strony

nie możemy prowadzić polityki czynszowej bez tego programu. Musimy uwzględnić

argumenty wojewody, aczkolwiek się z nimi nie  zgadzamy.  Wprowadziliśmy to,  do

czego nas wojewoda zobligował, czyli te czynniki które były wymienione a wpływające

na wartość użytkową lokalu (rodzaj mieszkania, lokalizacja budynku). Wprowadziliśmy

tę  punktację,  którą  wprowadzał  piętnaście  lat  wcześniej  Prezydent  ustalając  wartość

czynszu.   Zrobiliśmy  tabelę  jaką  chciał  Wojewoda.  Wzorowaliśmy  się  na

opublikowanej  uchwale  poznańskiej.  Cały  program  przedstawiamy  jeszcze  razy.

Jedynym  elementem  zmieniającym  jest  tabela  numer  12  zawarta  w  załączniku  w

rozdziale dotyczącym polityki czynszowej. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  –  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY(0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz  przekazał

głos Zastępcy Prezydenta Miasta Piły, Krzysztofowi Szewcowi:

Nastąpił błąd w sprawozdaniu z pracy Prezydenta w okresie międzysesyjnym. Osoba,

która przez 4 lata nie wykonała żadnych prac związanych z zabudową, nie może mieć

warunkowego nie naliczania kar. Kary te zostaną naliczone. Jest to firma zewnętrzna,

która  kupiła  teren  pod  swoją  inwestycję  na  terenie  miasta  Piły  i  przez  4  lata  nie

wykonała  najmniejszego  ruchu.  W  związku  z  tym  w  sprawozdaniu  powinno  być

określenie “naliczanie kar umownych”.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  przekazał  dalsze
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przewodniczenie Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjanowi

Szutkowskiemu. 

Ad. 8

Zaopiniowanie  projektu    uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie    przystąpienia  do  

sporządzenia aktualizacji Gminnego programu rewitalizacji dla miasta Piły

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Teresa Jakubowska,

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich:

Projekt uchwały zawiera również jako załącznik opinię Komitetu Rewitalizacji Miasta

Piły dotyczącą oceny aktualności i stopnia realizacji GPR-u. W Biuletynie Informacji

Publicznej  ta  opinia  została  dołączona,  pierwotnie  jej  brakowało.  Uchwała  niniejsza

jest potrzebna, aby uruchomić prace nad aktualizacją Gminnego programu rewitalizacji.

Zgodnie z ustawą o rewitalizacji Pan Prezydent opracował ocenę tego, co do tej pory

zrealizowano. Nasz program rewitalizacji ma horyzont czasowy do 2023 roku. Chociaż

część projektów rewitalizacyjnych została wskazana jako kierunkowe i długoplanowe.

Niemniej  konieczne  jest  uzupełnienie  tego  dokumentu  w  związku  ze  zmianami

przestrzennymi, prawnymi i organizacyjnymi. Planujemy, aby aktualizacja Gminnego

programu  rewitalizacji  została  przeprowadzona  w  trybie  uproszczonym.  To  znaczy

dotyczyć  ona  będzie  tylko  projektów  uzupełniających.  One  będą  rozszerzane,

ewentualnie  usuwane.  Jeżeli  byśmy  dotknęli  listy  podstawowej,  musielibyśmy

aktualizacje  programu  rewitalizacji  robić  w  pełnym  trybie,  zgodnie  z  ustawą  o

rewitalizacji,  co zajęłoby dwa lata. Ten dokument  chcemy opracować i sfinansować

środkami  z  programu  “Pomoc  techniczna”.  Aktualnie  trwają  końcowe  prace  jeżeli

chodzi o przygotowanie i uzgodnienie projektów, dokumentów do podpisania umowy o

dofinansowanie. Liczymy, że na sesji w lutym środki te będą wprowadzone do budżetu

Miasta  Piły.  Komitet  Rewitalizacji  Miasta  Piły  przychyla  się  do  rekomendacji,

wynikających  z  oceny aktualności  GPR-u,  czyli  do  potrzeby  aktualizacji  Gminnego

programu rewitalizacji.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Do  sporządzenia  aktualizacji  Gminnego  programu  rewitalizacji  Miasta  Piły

przystąpiono  w  latach  2016/2017.  Wyznaczono  tam  obszary  zdegradowane,  nie

wiadomo jakie. Nie mam żadnej wiedzy. Radni nie wiedzą jaki jest stopień realizacji.
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Nie  zostaliśmy  zapoznani  ani  z  oceną   aktualizacji,  ani  ze  stopniem  realizacji.

Chciałabym się dowiedzieć coś więcej na ten temat.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytania:

1. Jaki jest skład Komitetu Rewitalizacji?

2. Jakie  są  kierunki,  zamysły  programu  rewitalizacji,  jaki  zakres  prac  jest

przewidziany?

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa

Jakubowska odpowiedziała na pytania:

 Ad.

Komitet Rewitalizacji - jest to organ 15-to osobowy. Na stronie Urzędu Miasta Piły jest

zakładka  “rewitalizacja”  od  wielu  lat.  Oprócz  programu  rewitalizacji,  podany  jest

również  skład  osobowy  Komitetu  Rewitalizacji  Miasta  Piły.  Komitet  Rewitalizacji

zgodnie z ustawą o rewitalizacji składa się z kilku grup - przedstawiciele mieszkańców

z  obszaru  rewitalizacji,  przedstawiciele  mieszkańców  spoza  obszaru  rewitalizacji,

przedstawiciele  radnych,  przedstawiciele   interesariuszy  rewitalizacji.  W  zakładce

“rewitalizacja”  znajduje  się  dokument,  który  był  wynikiem  prac  oceny  aktualności

Gminnego  programu  rewitalizacji.  Został  on  zamieszczony  w Biuletynie  Informacji

Publicznej. W programach strategiczno-operacyjnych znajduje się tam również Gminny

program  rewitalizacji.  Wszystkie  programy  strategiczne  i  informacyjne  są  tam

zamieszczone. Jeśli wejdzie się w link “Gminny program rewitalizacji” tam znajduje się

ocena aktualności programu rewitalizacji. Ocena jest pozytywna. Obszar zdegradowany

został  wyłoniony  odrębną  uchwałą  przed  opracowaniem  Gminnego  Programu

Rewitalizacji  w 2016 roku.  Ta  uchwała  również  zamieszczona  jest  na  BIP-ie.  GPR

opracowywany był w latach 2015-2016 z bardzo dużym udziałem społecznym. Były

spotkania,  konferencje,  spacery  badawcze.  Wszystko się  działo  w kuluarach  Inwest

Parku. Uspołecznienie opracowania tego dokumentu było duże i szerokie. Na stronie

www.pila.pl, zakładka “rewitalizacja” opisany jest przebieg całego projektu.  Gminny

Program  Rewitalizacji  był  opracowywany  również  z  udziałem  środków  programu

operacyjnego  “Pomoc  techniczna”.   Zgodnie  z  wymaganiami  tego  programu

operacyjnego  wszystkie  elementy  i  kroki,  które  były  realizowane  na  etapie

opracowywania tego programu są zamieszczone na stronie www.pila.pl. Ta aktualizacja

o  którą  wnioskujemy  w  uchwale  nie  będzie  dotyczyła  obszaru  zdegradowanego  i

obszaru  rewitalizacji.  One zostają  bez  zmian.  Na tej  stronie  są  też  mapy z  obszaru

rewitalizacji. W Pile działania rewitalizacyjne prowadzone są od 2001 roku. Byliśmy
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pierwszym  miastem  w  Wielkopolsce,  które  miało  program  rewitalizacji.  Był  to

program, który się nazywał “Lokalny program rewitalizacji obszarów powojskowych”.

Następnie  był  “Program  rewitalizacji  obszarów  poprzemysłowych”,  “Program

rewitalizacji obszarów miejskich”, a następnie uchwalono uchwałę o rewitalizacji i z

tych  trzech  programów  opierając  się  na  tych  obszarach,  które  były  w  poprzednich

dokumentach  i  analizą  społeczno-socjologiczno-demograficzną  wyznaczono  “Obszar

zdegradowany  i  obszar  rewitalizacji  Miasta  Piły.”  Obejmuje  on  obszar  osiedla

“Śródmieście” z małym wyjściem w stronę Szkoły Podstawowej nr 7, zachodnią część

osiedla  ”Zamość”  oraz  obszary  niezamieszkałe  (obszary  interwencji).  W  obszar

rewitalizacji zostały włączone obszary niezamieszkałe. Są to obszary powojskowe, byłe

lotnisko wojskowe, były poligon, obszary poprzemysłowe, ul. Wawelska, ul. Młodych,

ul. Krzywa, ul. Długosza, obszary po  ZNTK. Dokument dotyczący oceny aktualności

“Gminnego  programu  rewitalizacji”  miał  na  celu  wskazanie  czy  jest  potrzeba

aktualizacji tego dokumentu. Oprócz zmian przestrzennych, zmieniły się zapisy studium

uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły. Pojawiły się

nowe miejscowe plany  zagospodarowania  przestrzennego.  Wszystko  zmieniło  się  w

nowym  rozdaniu unijnym, w nowym okresie budżetowym z Obszaru Funkcjonalnego

Miasta Piły jest Miejski Obszar Funkcjonalny Piły, który ma wyższy zakres terytorialny

niż Pilski Obszar Funkcjonalny. Tego typu elementy są podstawą i przesłanką do tego,

że jest potrzeba aktualizacji programu rewitalizacji. Poza tym, działania rewitalizacyjne

w nowym okresie budżetowym oraz w ramach wsparcia projektów krajowych, działań

Banku Gospodarstwa Krajowego cały czas będą miały szanse na finansowanie środkami

zewnętrznymi.  Żeby uzyskać finansowanie na rewitalizację musimy mieć podstawy i

zaplecze formalne, tzn. zapisy w dokumencie Gminnego Programu Rewitalizacji.    

Radna Teresa Kasior zabrała głos:

Komitet Rewitalizacji bardzo intensywnie współpracuje z pracownikami Urzędu Miasta

Piły. Zanim ta mapa powstała mieszkańcy mogli zgłaszać swoje uwagi o tych obszarach

rewitalizacyjnych.  Wymagało  to  ogromnej  pracy.  Za  każdym  razem  kiedy  się

spotykaliśmy  dyskutowaliśmy  nad  nowymi,  zrobionymi  rzeczami,  projektami.  Na

bieżąco wszyscy byli informowani i była możliwość wypowiadania się nad rzeczami,

które budziły zastrzeżenia.  Natomiast w listopadzie,  kiedy spotkaliśmy się na ocenie

aktualizacji i stopnia realizacji Gminnego Programu Rewitalizacji dostaliśmy materiały,

które  wszystko  zawierały  -  numer  projektu,  nazwa  projektu,  stan  realizacji,  stopień

realizacji. Z dyskusji wynikało, że wiele rzeczy zostało zrobionych, ale zaszły pewne
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zmiany, które należałoby uwzględnić i dlatego podano pewną propozycję aktualizacji

tego programu.  

Głos  zabrała  Teresa  Jakubowska,  Dyrektor  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy

Europejskich:

W sprawie oceny GPR-u odbyły się dwa posiedzenia Komitetu Rewitalizacji - w trakcie

opracowania  oraz  podsumowujące.  Wszystko  się  działo  przy  dużym  udziale  pracy

członków komitetu  (kilka  godzin pracy prezentacyjnej,  omawiającej)  za co dziękuję

komitetowi.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie:

W jakim trybie są wybierani członkowie Komitetu Rewitalizacji?

Teresa  Jakubowska,  Dyrektor  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich

odpowiedziała na pytanie:

Jest regulamin naboru do komitetu rewitalizacji. Jest to publiczny nabór. Trzeba zgłosić

swoją kandydaturę, pokazać doświadczenie. Jest to również na stronie BIP w zakładce

“rewitalizacja”.  Osoby,  które  były zainteresowane,  które  chciały  pracować zgłaszały

swoją chęć. Następnie Prezydent Miasta Piły ze zgłoszonych osób konstytuuje Komitet

Rewitalizacji z zarządzenia.  

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  -  wyniki  głosowania  :  ZA (4),  PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do

opracowania aktualizacji Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku

Projekt  uchwały w imieniu Prezydenta  przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa Jakubowska:

Strategia rozwoju miasta Piły została opracowana z horyzontem czasowym na 2035 rok.

Z  uwagi  na  nowe  uwarunkowania  rozwojowe,  na  nowe  potrzeby  rozwojowe  jest

potrzeba  jej  przejrzenia,  zaktualizowania.  Zgodnie  z  zasadą  prowadzenia  polityki

rozwoju,  uchwały  wywołujące  przystąpienie  do  dokumentów  strategicznych  muszą

zawierać harmonogram opracowania dokumentu. Ten dokument ma być opracowany z

udziałem  środków  unijnych  z  programu  operacyjnego  “Pomoc  techniczna”,  który
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musimy  wydatkować  do  końca  marca  2023  roku.  Harmonogram  zamyka  się  w

pierwszym kwartale  2023 roku.  Również będzie  opracowana aktualizacja  strategii  z

udziałem  społecznym.  Radni  będą  mogli  również  uczestniczyć  w  pracach  nad  tym

dokumentem.  Jest  to  kierunkowy,  strategiczny  program  dla  rozwoju  miasta.  Jest

potrzeba  opracowania  tego  dokumentu,  szczególnie  w  związku  z  nowym  okresem

budżetowym unijnym 2021-2027  plus  dwa  lata,  do  2029  roku  i  programy krajowe

różne,  żeby  mieć  możliwość  sięgania  po  środki  zewnętrzne.  Trzeba  przeanalizować

jeszcze raz cele, wskazane kierunki rozwojowe.    

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Budżetu  i  Rozwoju  Miasta -  wyniki  głosowania:  ZA  (5),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do projektu.

Ad. 10

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

podjęcie przez Gminę Piła współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji

Terytorialnych  (ZIT)  Miejskiego  Obszaru  Funkcjonalnego  Piły  i  zawarcie  umowy

partnerstwa z gminami w formie porozumienia międzygminnego 

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła  Zastępca Dyrektora

Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich, Teresa Jakubowska:

W  nowym  okresie  budżetowym  dla   Wielkopolski  opracowano  Program  Fundusze

Europejskie dla Wielkopolski. W minionym okresie budżetowym był to Wielkopolski

Regionalny Program Operacyjny. Ten program na nowy okres jest po konsultacjach, nie

jest  jeszcze  zamknięty.  Znamy  główne  zapisy  tego  programu.  W  programie  tym

wskazano możliwość utworzenia w ramach Zintegrowanego Rozwoju Terytorialnego

ZIT-u, czyli  Związku Zintegrowanych Inwestycji  Terytorialnych Miejskiego Obszaru

Funkcjonalnego Piły. W dokumencie tym wskazano obszar tego ZIT-u. Są to: gminy

miejskie:  Chodzież,  Piła,  Złotów,  gminy  miejsko-wiejskie:  Kaczory,  Krajenka,

Trzcianka, Ujście, Wysoka, gminy wiejskie: Chodzież, Szydłowo, Złotów. Podejmując

uchwałę o woli współpracy w ramach ZIT-u dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego

Piły  zostanie  umożliwione  porozumienie  międzygminne,  jak  to  było  w  przypadku
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Pilskiego  Obszaru  Strategicznej  Interwencji.  W  porozumieniu  międzygminnym

określone zostaną zasady współpracy gmin a następnie zostanie opracowana strategia

ZiT-u dla Piły z Miejskim Obszarem Funkcjonalnym. Gmina Piła będzie liderem ZIT-u.

Odbyło  się  kilka  spotkań  z  udziałem  Urzędu  Marszałkowskiego,  a  także  nasze

wewnętrzne  gmin,  które  zostały  wskazane  w  programie  “Fundusze  europejskie  dla

Wielkopolski”. Wszystkie gminy ujęte w tej uchwale wyraziły zainteresowanie i wolę

podjęcia współpracy. Wszystkie te gminy zadeklarowały, że w miesiącu styczniu lub

lutym podejmą podobne uchwały, które dadzą podstawę organom władzy wykonawczej

do podpisania porozumienia międzygminnego.  

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  –  wyniki  głosowania:  ZA (5),  PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do

opracowania  Strategii  Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych  (ZIT)  Miejskiego

Obszaru Funkcjonalnego Piły

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła  Zastępca Dyrektora

Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich, Teresa Jakubowska:

Podjęcie tej uchwały jest konieczne, abyśmy przystąpili do opracowania strategii ZIT-u.

Również  gminy  wskazane  w  tej  uchwale  będą  procedowały  tę  uchwałę.  Musi  być

ogłoszony  przetarg  na  wybranie  wykonawcy,  bo  miejski  mandat  terytorialny

opracowaliśmy  własnymi  siłami  w  poprzednim  okresie  budżetowym.  Teraz

przedstawiciele  gmin  ZIT-u  zadecydowali  z  uwagi  na  coraz  większy  obszar  objęty

rozwojem  terytorialnym  Obszaru  Funkcjonalnego  Miasta,  że  wybierzemy  firmę

zewnętrzną, która opracuje strategię ZIT-u. Chcielibyśmy roboczą wersję dokumentu na

koniec  I  kwartału  tego  roku  aby  zamknąć  dokument  w  kwietniu  lub  maju.  W

porozumieniu  międzygminnym  zawrzemy  również  warunki  finansowania  tego

dokumentu.  Przetarg  ogłosi  gmina  Piła  i  my  będziemy  liderem  jeżeli  chodzi  o

opracowanie, ale wszystkie gminy objęte ZIT-em będą miały równy udział jeżeli chodzi

o zgłaszanie swoich uwag, wniosków, propozycji. Dokument ten zostanie opracowany
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wspólnie. Będzie konsultowany. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  –  wyniki  głosowania:  ZA (5),  PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Miasta Piły za rok 2021

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2021 rok przedstawił Ryszard Małecki,

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej:

Komisja Rewizyjna pracowała w oparciu o plan pracy Komisji Rewizyjnej uchwalony

22 grudnia 2020 roku. Plan pracy obejmował analizę wykonania budżetu Miasta Piły za

rok 2020 oraz kontrole. Komisja Rewizyjna odbyła cztery posiedzenia merytoryczne. O

tych posiedzeniach merytorycznych była mowa w czerwcu ubiegłego roku, kiedy był

przedstawiany wniosek, aby Panu Prezydentowi udzielić absolutorium. Po tych czterech

posiedzeniach Komisja Rewizyjna podjęła pierwszą uchwałę z dnia 7 maja 2021 r. w

sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piły za rok 2020 oraz wniosku o

udzielenie  absolutorium Prezydentowi  Miasta  Piły  za  rok  2020.  Uchwała  ta  została

podjęta jednogłośnie i wysoko oceniona przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Ponadto

komisja odbyła posiedzenia związane z czynnościami kontrolnymi. W ubiegłym roku

nie  było  planowanych  tak  dużo kontroli,  ponieważ  mieliśmy  doświadczenie  z  roku

2020,  gdzie  dwukrotnie  musieliśmy  przesuwać  punkty  planów  pracy,  ponieważ

przeszkadzała w tym pandemia. 7 maja Komisja Rewizyjna powołała zespół kontrolny,

który  ustalił  zakres  kontroli  kompleksowej  w  temacie  wykorzystania  środków

przekazanych Zarządowi Dróg i Zieleni Miejskiej z budżetu gminy Piła na realizację

zadań  zleconych  przez  gminę.  Kierownikiem  tego  zespołu  wybrano  radą  Urszulę

Kaczmarek w skład zespołu weszli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej.  Zespół

kontrolny odbył dwa spotkania robocze 25 maja i 31 maja. Po analizie otrzymanych

dokumentów  podczas  posiedzenia  w  dniu  25  maja  2021  r.  z  udziałem  Dyrektora

Zarządu  Dróg  i  Zieleni  Miejskiej  Mirona  Tadycha  zespół  skierował  pytania

uzupełniające do otrzymanych wcześniej dokumentów, na które uzyskał wyjaśnienia.

19



Sformułowane wnioski znajdują się w protokole pokontrolnym. Wszyscy członkowie

zespołu byli za przyjęciem protokołu. Na posiedzeniu 6 września Komisja Rewizyjna

powołała  zespół  kontrolny  do  przeprowadzenia  kontroli  problemowej  dotyczącej

realizacji  zadań  budżetu  obywatelskiego  w  latach  2018-2020.  Kierowanie  zespołu

powierzono  radnej  Teresie  Kasior  a  w  skład  zespołu  weszli  pozostali  członkowie

komisji.  Podczas posiedzenia w dniu 6 września  sformułowano szczegółowy zakres

kontroli.  Zespół  kontrolny  w  dniu  30  września  wystosował  do  Kierownika  Biura

Prezydenta  Bartosza  Mirowskiego,  odpowiedzialnego  za  realizację  budżetu

obywatelskiego w mieście Piła prośbę o dostarczenie dodatkowych informacji w formie

pisemnej. Przeanalizowano je podczas posiedzenia w dniu 18 października 2021 r. z

udziałem Pana Kierownika.  Protokół  z  komisji  znajduje  się  w Biurze  Rady Miasta.

Wszyscy członkowie komisji  byli  za przyjęciem tego protokołu.  Plan pracy Komisji

Rewizyjnej za rok 2021 został w pełni zrealizowany. W dniu 2 grudnia ubiegłego roku

na spotkaniu,  które odbyło się  w pełnym składzie  osobowym komisja  przyjęła  plan

pracy na 2022 rok.   

Radni nie zadawali pytań.

Wszystkie komisje głosowały nad sprawozdaniem z prac Komisji Rewizyjnej za 2021

rok:

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  -  wyniki  głosowania:  ZA  (5),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  –  wyniki  głosowania:  ZA  (6),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1).

Komisja  Spraw  Społecznych  –  wyniki  głosowania:  ZA  (9),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki przekazał

głos  Przewodniczącej  Rady  Miasta  Piły,   Marii  Kubicy  w  celu  procedowania

kolejnego punktu.
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Ad. 13

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły    zmieniającego statut Miasta Piły:  

Projekt uchwały przedstawiła Maria Kubica, Przewodnicząca Rady Miasta Piły:

Ustawa  z  dnia  20  kwietnia  2021  r.  o  zmianie  ustawy  o  samorządzie  gminnym,  o

samorządzie  powiatowym,  o samorządzie  województwa  oraz  ustawy o działalności

pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  wprowadziła  możliwość  składania  przez

Młodzieżową  Radę  Gminy  oraz  Gminną  Radę  Seniorów  wniosków  o  podjęcie

inicjatywy uchwałodawczej. Takie wnioski mogą się znaleźć tylko w statucie. Dlatego

statut Miasta Piły został poszerzony o tryb zgłaszania powyższych wniosków. Proszę o

podjęcie uchwały, ponieważ jest to wymóg ustawowy i musimy ten zapis wprowadzić

do naszego statutu.   

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie:

W grudniu ubiegłego roku zostaliśmy formalnie zaskoczeni informacją o przystąpieniu

do zmiany statutu. Zapis, który się tam pojawił, jak również uzasadnienie były mało

czytelne. Byłem przeciwny do zmian w statucie i zrezygnowałem z udziału w Komisji

ds. zmiany statutu. Nie do końca zostały przedstawione wszystkie warunki i przyczyny

takich  zmian.  W ciągu  minionego  tygodnia  dowiedziałem się,  że  ta  zmiana  została

wymuszona  przez  ustawę  sejmową.  Przeczytałem  tą  zmianę  i  największym

zaskoczeniem jest to, że możemy zmienić statut i możemy wpisać ciała, które na terenie

gminy funkcjonują. Mam na myśli Gminną Radę Seniorów. Natomiast nie ma tutaj u

nas Gminnej  Rady Młodzieżowej.  W związku z tym jak możemy zapisywać coś do

statutu, czego formalnie nie ma. Czytając ustawę jest mowa, że może być powołana, ale

póki co jej  nie ma. Według mnie należałoby wykreślić ten zapis o Gminnej Radzie

Młodzieżowej.      

Przewodnicząca Rady Miasta Piły Maria Kubica odpowiedziała na pytanie:

Prosiłam  o  powołanie  Komisji  do  zmian  statutu.  Komisja  się  zebrała  i  umówiono

wszystko co zostało zapisane. Natomiast jeśli chodzi o Młodzieżową Radę Gminy, to

została ona powołana uchwałą. Uchwała ta nie została uchylona i funkcjonuje, dlatego

trzeba  było  to  zapisać.  W  każdej  chwili  taka  Rada  Młodzieżowa  może  powstać.

Natomiast funkcjonuje w Pile Gminna Rada Seniorów.

Radny Zbigniew Pyziak zabrał głos:

Młodzieżowa Rada Miasta  powstała  w 2003 roku.  Funkcjonowała  niecałą  kadencję.
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Kiedy jej przewodnicząca poszła na studia do Poznania przestała istnieć. Dwadzieścia

lat Młodzieżowa Rada Miasta nie funkcjonowała.   

Przewodnicząca Rady Miasta Piły Maria Kubica zabrała głos:

Uchwała ta nie została uchylona, dlatego Młodzieżowa Rada Miasta formalnie jest. 

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  -  wyniki  głosowania:  ZA  (5),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  –  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (0).

Komisja  Spraw  Społecznych  –  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki przekazał

głos  Przewodniczącemu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Markowi

Andruszkiewiczowi.

Ad. 14

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

Prezydenta Miasta Piły

Projekt uchwały przedstawiła  Przewodnicząca Komisji Skarg,  Wniosków i Petycji,

Wioletta Stalęga:

Skarga  złożona  na  Prezydenta  wpłynęła  od  Wojewody  Wielkopolskiego,  który

przekazał  ją  według  właściwości.  Autor  tej  skargi  Pan  XXXX  reprezentuje  firmę

deweloperską.  Inicjatywą   jego  działalności  jest  inwestowanie  na  terenie  powiatu

pilskiego. Chodzi o to, że Rada Miasta Piły w grudniu 2020 roku podjęła uchwałę nr

XXXVI/365/2020.  Uchwała  ta  dotyczyła  przystąpienia  do  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego Miasta Piły. Pan XXXX wskazał, że został w pewien

sposób ograniczony do informacji. Chodzi w szczególności o pewien załącznik, a także

o informacje,  które zostały dopuszczone do bazy danych i nie mógł uczestniczyć w
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organizacji  swoich działań na naszym terenie.  Skierowaliśmy informację zwrotną do

Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej.  Poprosiliśmy  Panią  Dyrektor  o  uczestniczenie

posiedzeniach  komisji.  Informacje  jakie  uzyskaliśmy  wyczerpują  wszystkie

wątpliwości.  Składający  skargę  w  żaden  sposób  nie  został  ograniczony  w  tych

zarzutach,  które  kieruję  do  Prezydenta.  Jednogłośnie  Komisja  Skarg,  Wniosków  i

Petycji rekomenduje uznanie przedmiotowej skargi za bezzasadną.    

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  –  wyniki  głosowania:  ZA  (5),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU ( 0), NIEOBECNY ( 1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz  przekazał

dalsze  procedowanie  Przewodniczącemu  Komisji  Spraw  Społecznych

Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.

Ad. 15

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania petycji XXX

z siedzibą w XXX z 21 grudnia 2021 r. Sejmowi Rzeczypospolitej Polskiej, Senatowi

Rzeczypospolitej  Polskiej,  Radzie  Ministrów  Rzeczypospolitej  Polskiej,  Ministrowi

Zdrowia  oraz  Prezesowi  Urzędu  Produktów  Leczniczych,  Wyrobów  Medycznych  i

Produktów Biobójczych zgodnie z właściwością 

Projekt uchwały przedstawiła  Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,

Wioletta Stalęga:

Jest to petycja jedna z wielu, które skierowane zostały nie tylko do naszej gminy, ale do

wszystkich gmin w Polsce. Wzorując się stanowiskami innych gmin w Polsce, które się

z  tym  problemem  spotkały.  Proponujemy,  aby  przedmiotową  petycję  podzielić  na

pewne  części  i  skierować  ją  do  rozpatrzenia  według  właściwych  organów.  W

uzasadnieniu i w projekcie uchwały w  § pierwszym szczegółowo zostały wskazane te

instytucje do których zostanie przekazana petycja (Sejm RP, Senat RP, Rada Ministrów RP,

Minister  Zdrowia,  Prezes  Urzędu  Produktów  Leczniczych,  Wyrobów  Medycznych  i

Produktów Biobójczych). Jednogłośnie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje
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podjęcie takiej uchwały jak w projekcie. 

 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  –  wyniki  głosowania:  ZA  (8),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16

Informacje w sprawie interpelacji i zapytań

Punkt ten będzie omawiany podczas Sesji Rady Miasta Piły.

Ad. 17

Wolne głosy, wnioski i informacje

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki powiedział,  że

do  Urzędu  Miasta  Piły  wpłynął  wniosek  Stowarzyszenia  Kombatantów  Misji

Pokojowych ONZ koło nr 24 w Pile celem uzyskania zgody na umieszczenie herbu

Miasta Piły na sztandarze. Zarząd koła nr 24 w Pile podjął uchwałę, której treścią jest

prośba do Pana Prezydenta o umieszczenie na sztandarze koła. Będzie to wyraz hołdu

dla  mieszkańców  Piły,   którzy  służyli  w  siłach  pokojowych  ONZ.  Z  Biura  Pana

Prezydenta wpłynęło pismo, które mówi że Prezydent wyda zarządzenie w tej sprawie

po  uzyskaniu  opinii  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły,  których  zakresem  działania

obejmują problematykę spraw społecznych  oraz budżetu i rozwoju miasta.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  –  wyniki  głosowania:  ZA  (8),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  -  wyniki  głosowania:  ZA  (5),  PRZECIW  (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 18

Zamknięcie obrad

W  wyniku  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji  Spraw

Społecznych Włodzimierz Bystrzycki dziękując wszystkim zamknął obrady Komisji.

Protokół sporządziła:                             

 / - /    Aneta Kledzik                                               

Przewodniczący Komisji Spraw 

                                                                                          Społecznych

                                                                                         Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska 

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając
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Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda 

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner

 Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

   2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

  6. Marek Toboła 
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